

國立臺灣大學基因體與系統生物學學程研究生抵免學分辦法

National Taiwan University Genome and Systems Biology (GSB) Program Credit Exemption Regulations for Graduate Students

99年8月11日99學年度第1學期教務委員會電子會議通過
August 11, 2010: Approved during the 1st Semester of the 2010 Academic Year during the virtual Academic Affairs
Committee Meeting.

107年12月28日107學年度第1學期第1次教務會議修正通過
December 28, 2018: Amended and approved during the 1st Semester of the 2018 Academic Year during the 1st Academic
Affairs Committee Meeting.

112年11月23日112學年度第1學期第1次執行委員會修正通過
November 23, 2023: Amended and approved during the 1st Semester of the 2023 Academic Year during the 1st Executive
Committee Meeting.

- 一、依本校規定，抵免科目以七十分為及格標準，碩士班至多抵免12學分，博士班至多抵免9學分。抵免的學分數必須要以超過大學或研究所最低畢業學分的部分為限。

According to the regulations of this university, a passing grade for credit exemption is set at seventy (70). The total number of credits exempted at most, for the master's program is 12 credits, and for the doctoral program is 9 credits. The credits exempted must be limited to the portion exceeding the minimum graduation credits of the undergraduate or graduate program.

- 二、抵免學分事務由本學程教務委員會審核。

The affairs related to credit exemption will be reviewed by the Genomics and Systems Biology Program's Academic Affairs Committee.

- 三、本學程必修課程需相同課號、課名才能抵免，抵免科目必須與本學程領域相關課程且為研究所或學程開設之進階課程。

Mandatory courses in the program can only be exempted if they have the same course code and course title. Exempted subjects must be relevant to the field of this program and advanced courses offered by the graduate school or the program.

- 四、為確保課程內容符合本學程需求，欲抵免之課程名稱為「基礎」、「概論」者，不可抵免。

To ensure that the course content meets the requirements of this program, courses with the titles "Foundations" or "Introduction" cannot be exempted.

- 五、不能抵免博、碩士班必修之「系統生物學專題討論」、「專題研究」、「專題討論」課程。

Courses that cannot be exempted include "Systems Biology Advanced Discussion Seminar," "Research Project," and "Advanced Discussion Seminar" required for both the doctoral and master's programs.

- 六、以外校課程抵免時，除依校規定檢附成績單及「修習研究所課程證明書」外，需另附課程大綱及教科書名稱；必要時本學程教務委員會得委託該科相關課程教師進行認證。

When applying for credit exemption for courses from other institutions, in addition to providing transcripts and a "Proof of Completion of Graduate-Level Courses" according to the university's regulations, you must also attach the course syllabus and textbook names. When necessary, the Genome and Systems Biology Program's Academic Affairs Committee may commission relevant course instructors to conduct certification.